
  

  

  

  

  

  

  

  

 

  

 

 

Skolebestyrelsens årsberetning 2023 
 

 

 

1.0 Arbejdet med principper 

Skolebestyrelsen arbejder løbende med skolens principper, og i 2023 har 

bestyrelsen set på flg. 

 

 

1.1 Principper for meddelelsesbogen 

Det er et nyt tiltag, at meddelelsesbogen skal erstattet elevplanen, 

Skolebestyrelsen har vedtaget principper til meddelelsesbogen. 

 

Disse principper indeholder blandt andet. 

• Meddelelsesbogen udarbejdes elektronisk mindst en gang om året. 

• Meddelelsesbogen kan samtænkes med skolens øvrige evalueringsprak-
sis. 

• Meddelelsesbogen indgår i en dialog med eleven og elevens forældre, og 
giver indsigt i skolens vurdering af elevens aktuelle faglige og alsidige ud-
vikling. 

• Det er et mål, at meddelelsesbogen i højere og højere grad stiles til ele-
ven fra 4. årgang. 

• Udsendelsen af meddelelsesbogen tilpasses skolens øvrige tidsplan, så 
den indgår som en naturlig del af skole- hjemsamarbejdet. 
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• Meddelelsesbogen tager afsæt i et ressourcesyn på eleven og anvendes, 
så der er en fælles dialog om de næste skridt i elevens læring. Både sko-
lens, elevens og forældrenes oplevelser og perspektiver medtænkes i 
meddelelsesbogen. 

• Meddelelsesbogen indeholder få udvalgte, men centrale punkter omkring 
elevens status. 

 

1.2 Sundhedspolitik 

Skolebestyrelsen har ajourført skolens sundhedspolitik med få rettelser. 

 

1.3 Værdiregelsæt 

Skolebestyrelsen har godkendt ændringer i skolens værdiregelsæt. 

Den vigtigste ændring er et øget fokus på, at undervisning i endnu højere grad 

skal være uden forstyrrelse fra mobiltelefoner. 

 

Dog med den tilføjelse, at læreren aktivt kan vælge, hvornår eleverne med fordel 

kan anvende mobiltelefoner til brug for undervisningen – og at ordblinde elever 

altid skal have mulighed for at benytte mobiltelefonens finesser som et 

hjælpemiddel. 

 

2.0 Skoleårets planlægning 

 

2.1 Konvertering af timer til tovoksentimer 

Skolebestyrelsen har i lighed med de foregående år søgt om at få lov til at 

forkorte skoledagen og anvende de frigjorte timer til tovoksentimer. 

 

2.2. Skoleskemaer 

Skolebestyrelsen har godkendt skoleskemaerne for skoleåret 2023/24. 

 

2.3 Playful Learning 

Skolebestyrelsen er løbende blevet orienteret om, hvordan der arbejdes med im-

plementeringen af playful learning. 

 

Skolebestyrelsen er blevet præsenteret for legens 5 karakteristika, og hvordan 

disse kan tænktes ind i undervisningen. 

 

Skolebestyrelsen er blevet orienteret om skolebesøg og udbyttet herfra. 

 

Skolebestyrelsen er senest i november blevet præsenteret for evalueringsplanen, 

som skal gennemføres i starten af 2024. 

 

3.0 Høringssvar 

Skolebestyrelsen har afgivet to høringssvar i 2023.  

 



 

3.1 Budget 2024 

Skolebestyrelsen har givet høringssvar til budget 2024 med flg. svar: 

 

”Skolebestyrelsen ser gerne, at der tildeles flere midler til folkeskolerne, så 

der kan gives et generelt løft. 

 

Skolebestyrelsen er dog af den opfattelse, at det er den enkelte skole selv, 

der har fingeren på pulsen og har overblikket over, hvordan midlerne 

anvendes bedst muligt og sluses derhen, hvor der er det største behov.  

Hvis ikke skolen har den fornødne fleksibilitet til at anvende midlerne, hvor 

der er størst behov, kan vi være bekymrede for, at det bliver vanskeligere at 

fastholde støttekrævende elever i almendelen. Derfor kan konsekvensen 

blive, at flere elever vil have behov for tilbud i mellemformer eller 

specialtilbud. 

 

For at bibeholde skolernes rekrutteringsevne i forhold til lærerstillinger er det 

vigtigt fortsat at give de ansatte rimelige vilkår, så de kan nå deres opgaver, 

sikre kvalitet i undervisningen og gribe de børn, der har et ekstra behov.  

På tilsvarende vis har det stor betydning i forhold til at tiltrække nye ansatte, 

at der er gode vilkår. 

 

Der er videnskabeligt bevis for, at co-teaching kun virker, hvis der er god tid til 

at forberede og efterbehandle undervisningen. 

 

Derfor kan skolebestyrelsen ikke anbefale, at flere pædagogtimer i 

indskolingen finansieres ved, at lærerne skal undervise mere.” 

 

3.2 Forslag til ændringer i busdriften fra august 2025. 

Billund Kommune har foretaget en analyse af, hvorvidt busruterne bliver benyttet 

optimalt og på baggrund heraf er der udarbejdet forslag til justeringer på ruterne. 

Forslaget går ud på at sløjfe den ene rute, som så kan erstattes af en flex-trafik 

ordning. Samtidig forlænges køretiden på den anden rute til 55 minutter. 

 

Skolebestyrelsen har givet flg. høringssvar: 

 

Skolebestyrelsen finder det bekymrende, hvis nogle af elevernes samlede 

tidsforbrug i busruten bliver fordoblet, hvis den ene busrute nedlægges. 

Det vil således betyde, at nogle af skolens elever vil opleve at deres skoledag 

bliver op til en time længere, hvilket kan have en betydning for deres motivation 

og indlæring. 

 

Skolebestyrelsen er desuden bekymret for, om en længere bustur kan have den 

konsekvens, at deres børn ikke kan nå at deltage i fritidsaktiviteter. 



 

 

Der lægges op til, at bussen kan slå en sløjfe omkring skolen, så de første elever 

kan stå af 7.20 om morgenen og ligeledes vente på skolen ½ time om 

eftermiddagen. Det vil give en udgift for skolen, hvis vi skal føre tilsyn ½ time 

tidligere om morgenen og ½ time længere to gange hver eftermiddag. 

 

Skolebestyrelsen stiller sig tvivlende overfor, om flex-junior-ordningen vil blive 

brugt tilstrækkeligt, hvis der kan være op til 45 minutters ventetid. 

Flex-junior-ordningen vil i øvrigt indebære en brugerbetaling, hvilket også vil være 

med til at vælge løsningen fra. 

Skolebestyrelsen vil gerne se på et forslag igen på et senere tidspunkt, hvis der 

sker ændringer i, hvor eleverne bor. 

 

 

4.0 Fælles møde med børnehaven bestyrelse 

Skolebestyrelsen og bestyrelsen for børnehaven mødes én gang hvert andet år 

for at drøfte punkter, som har betydning for samarbejdet. 

 

I oktober 2023 har bestyrelserne her fået en orientering om, hvordan skole og 

børnehaven samarbejder om overgangen fra børnehave til skole og om de tiltag, 

der er i den forbindelse. 

 

5.0 Brugerundersøgelse blandt SFO-forældre 

I efteråret 2023 har skolens SFO foretaget en brugerundersøgelse af forældrenes 

tilfredshed med de tilbud, der er i SFO’en. 

 

Resultatet skal ligeledes præsenteres for SFO’s forældreråd, hvorefter der udar-

bejdes handleplaner. 

 

Skolebestyrelsen har i december 2023 fået en foreløbig orientering over, hvordan 

SFO’en vil arbejde med at implementere nye handleplaner. 

 

 

6.0 – Dialogmøde mellem børne- og familieudvalget samt bestyrelserne for 

skoler og dagtilbud 

Skolebestyrelsen har deltaget i dialogmøde i november 2023.  

Temaet var børn og unges brug af digitale medier, hvor vi fik et spændende op-

læg om konsekvenserne af børn og unges store forbrug af disse medier. 

 

 

 

Godkendt på  skolebestyrelsesmøde 29. januar 2023 

 



 

 

På skolebestyrelsens vegne. 

 

Med venlig hilsen 

 

Tonny Akselsen 

 


